该论文被指实验设计存在重大缺陷！天津医科大学肿瘤医院论文遭质疑
洞察学术2025-04-03 09:41:15澳大利亚
近日，一篇发表在Cancer biomarkers : section A of Disease markers (2018)刊上的标题为"The targeted regulation of Gli1 by miR-361 to inhibit epithelia-mesenchymal transition and invasion of esophageal carcinoma cells“miR-361靶向调控Gli1抑制食管癌细胞上皮间质转化及侵袭（DOI: 10.3233/CBM-170802）的研究论文被Hoya camphorifolia知名学者指出与其他论文之间存在多处重叠。该论文由来自天津医科大学肿瘤医院放射治疗科，承德医学院附属医院眼科的作者Pingping Lin , Qingsong Pang , Ping Wang , Xiying Lv , Lanfang Liu , Aike Li共同完成。

通讯作者：Aike L（承德医学院附属医院眼科）
[image: ]
2020年9月 Hoya camphorifolia 在pubpeer上提出质疑：
这种纸具有一些类似于其他地方所称的“Papermill #2”的特征，其特点是风格化的几何白斑，这些白斑在毫无特色的灰色背景上缩小为黑色斑点，让人想起米罗的画作：
[image: ]
2020年9月Hoya camphorifolia 在pubpeer上回复：
出版商似乎在没有任何解释的情况下撤回了该论文，并希望它能被彻底消灭。
[image: ]
更新：撤回通知现已上线。
IOS Press 已从其在线内容中撤回了以下出版物：[Cancer Biomarkers, 21(2) (2018), 489–498] DOI: 10.3233/CBM-170802 miR-361 靶向调控 Gli1 抑制食管癌细胞上皮-间质转化和侵袭林萍萍、庞青松、王萍、吕希英、刘兰芳、李艾克
上述文章原刊登于《Cancer Biomarkers》第 21 卷第 2 期，2018 年，第 489-498 页，经通讯作者和《Cancer Biomarkers》出版商协商，因实验设计存在重大缺陷而被撤回。为确保研究的科学性和完整性，该期刊决定将其从在线目录中撤回。

2025年4月Actinopolyspora biskrensis在pubpeer上提出质疑：
ImageTwin 已从其他论文中识别出其他几处可能重复的内容。我将采取捷径，仅记录涉及哪些论文，并为每篇论文分享一个例子。期刊可以从此处进行调查。
《细胞生理学杂志》（2020），doi：10.1002/jcp.29104，讨论于此处：https://pubpeer.com/publications/EDBE946E31CAB5E6A0668E0D374B93
[image: ]
信息链接：
https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/29125483/#full-view-affiliation-2
https://pubpeer.com/publications/91924ACD4909D027194B3E7A7AF1CD#0

免责声明：
本文所涉及的信息均来自公开的学术网站和相关资料，力求内容准确可靠，但无法对其完整性、真实性或时效性作出绝对保证，仅供学术参考。如发现内容存在问题或有纰漏之处，请及通过私信联系我们(QQ: 3926830335)，以便及时核实和修正。
#天津医科大学肿瘤医院
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This paper has features suggestive of what has elsewhere been labeled as "Papermill #2°, characterised by

stylised geometrical WBs that are reduced to black blobs on a featureless grey background, reminiscent of a Miro

painting:
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1. Negative correlation between Glil and pression in esophageal cancer tissues. (A) Glil mRNA expression by qRT-PCR;
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(A expression in EC9706 cells; (B) Plate clonal formation assay for the ability of malignant growth; (C) Snail mRNA expression of EC70§
ells by GRT-PCR; (D) Protein expression of EC9706 cells by Western blotting: (E) Transwell assay for cell invasion ability. *. p < 0.05; **

Eg 3. The specific inhibition of miR-361 on the malignant growth and invasion potency of esophageal cancer cells. (A) qRT-PCR for Glill

Other examples are listed in a Google document.

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1qBqQMXgzxoBd5bTbqdMuapGheupESbdiopypju417NM/edit?
usp=sharing
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The publishers appear to have retracted the paper without explanation and wished it into the cornfield.
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UPDATE: The Retraction Notice is now on-line.

10S Press has retracted the following publication from its online content: [Cancer Biomarkers, 21(2) (2018), 489—
498] DOI: 10.3233/CBM-170802 The targeted regulation of Glil by miR-361 to inhibit epithelia-mesenchymal
transition and invasion of esophageal carcinoma cells Pingping Lin, Qingsong Pang, Ping Wang, Xiying Lv,
Lanfang Liu and Aike Li

The above article originally published in Cancer Biomarkers volume 21, number 2, 2018, pp. 489-498 has been
retracted in consultation between the corresponding author and the publisher of Cancer Biomarkers because of

substantial deficiency in the experimental design. In order to ensure the scientificity and integrity of the research,

the journal has decided to retract it from its online catalogue.
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ImageTwin has identified several other likely duplications from other paper(s). | will take a short-cut and
merely document which papers are involved and share one example for each paper. The journals can

investigate from here.

Journal of Cellular Physiology (2020), doi: 10.1002/jcp.29104, discussed here:
https://pubpeer.com/publications/EDBE946E31CAB5SE6A0668E0D374B93
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